

国家统计局贸易外经统计司 编

Compiled by

Department of Trade and External Economic Relations Statistics,  
National Bureau of Statistics, People's Republic of China

2013

# 中国贸易外经统计年鉴

CHINA TRADE AND EXTERNAL  
ECONOMIC STATISTICAL YEARBOOK



中国统计出版社  
China Statistics Press

2013

中国工业统计

年鉴

下册

CHINA INDUSTRY  
STATISTICAL YEARBOOK

*Volume 2*

中华人民共和国国家统计局工业统计司 编

*Compiled by Department of Industry Statistics,  
National Bureau of Statistics of China*

© 中国统计出版社 2013

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

© 2013 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目 (CIP) 数据

中国贸易外经统计年鉴. 2013 / 国家统计局贸易外经统计司编.

—北京 : 中国统计出版社, 2013. 9

ISBN 978-7-5037-6942-9

I . ①中… II . ①国… III . ①对外贸易-统计资料-

中国-2013-年鉴-汉-英 IV . ①F752-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2013)第 206849 号



中国贸易外经统计年鉴-2013

2013 China Trade and External Economic Statistical Yearbook

作 者/国家统计局贸易外经统计司

责任编辑/马 平

封面设计/李雪燕

出版发行/中国统计出版社

通信地址/北京市丰台区西三环南路甲 6 号 邮政编码/100073

电 话/邮购(010)63376909 书店(010)68783171

网 址/<http://csp.stats.gov.cn>

印 刷/河北天普润印刷厂

经 销/新华书店

开 本/880×1230mm 1/16

字 数/1340 千字

印 张/43

版 别/2013 年 9 月第 1 版

版 次/2013 年 9 月第 1 次印刷

定 价/420.00 元 Price:420.00yuan (RMB)

如有印装差错,由本社发行部调换。

# 《中国贸易外经统计年鉴-2013》

## 编辑委员会

顾 问： 马建堂

主 编： 徐一帆

副 主 编： 宋跃征 严建辉

编辑主任： 薛 涛 王克臣

编辑人员：（以姓氏笔画为序）

门 伟 王贵銮 王 智 卢 山 叶 盛

申俊利 刘晓燕 刘旭玲 陈群林 杜 燕

李 敏 严先溥 张 敏 罗卫华 孟 好

杨 壮 郑云玉 胡春霖 赵则勇 袁 彦

崔晓红

责任编辑： 马 平

英文翻译： 余竞雄

# **2013 CHINA TRADE AND EXTERNAL ECONOMIC STATISTICAL YEARBOOK**

## **Editorial Staff**

**Adviser:** Ma Jiantang

**Editor-in-Chief:** Xu Yifan

**Associate Editor-in-Chief:** Song Yuezheng Yan Jianhui

**Editorial Director:** Lin Tao Wang Kechen

**Editorial Staff:** (in order of the number of strokes the Chinese character of the surname)

Men Wei Wang Guijuan Wang Zhi Lu Shan

Ye Sheng Shen Junli Liu Xiaoyan Liu Xuling

Chen Qunlin Du Yan Li Min Yan Xianpu

Zhang Min Luo Weihua Meng Hao Yang Zhuang

Zheng Yunyu Hu Chunlin Zhao Zeyong Yuan Yan

Cui Xiaohong

**Executive Editor:** Ma Ping

**English Translator:** She Jingxong

# 编辑说明

一、《中国贸易外经统计年鉴-2013》是一部全面反映中国国内贸易、对外经济贸易和旅游业发展情况的资料性年刊。本年鉴收录了2012年中国国内消费品市场、批发和零售业、住宿和餐饮业、对外贸易与合作和国内、国际旅游的主要统计数据，以及分各省、自治区、直辖市和一些重要历史年份的相关统计数据。

二、本年鉴正文内容分为9个部分：1. 综合；2. 消费品市场；3. 批发和零售业；4. 住宿和餐饮业；5. 国际收支；6. 对外贸易；7. 外资；8. 对外合作；9. 旅游。为便于读者使用，本年鉴对所用略语和主要统计指标的含义、统计范围和统计方法作了简要说明。

三、本年鉴中所涉及的全国性统计数据，均未包括香港、澳门特别行政区和台湾省数据。

四、本年鉴所列对外经济贸易和旅游统计资料由国家统计局贸易外经司根据商务部、海关总署、国家外汇管理局、公安部、国家旅游局、国家工商行政管理总局等部门的资料加工整理，由于各部门职能不同，统计口径、范围和方法亦有所不同，因此书中有些数据可能不一致，使用统计数据时请参看附录。

五、本年鉴表中所使用的度量衡单位，均为国际统一标准计量单位。

六、年鉴表中的“空格”表示该项统计指标数据不足本表最小单位数、不详或无该项数据；“#”表示其中的主要项；“\*”或“①”表示本表下有注释。

七、年鉴中没有标明年份的数据均为2012年的数据。

# PREFACE

I. *2013 China Trade and External Economic Statistical Yearbook* reflects the situation of China in the development of the domestic and foreign trade, the external economic transactions and the tourism synthetically. The yearbook covers the main data of the domestic trade, the foreign trade, the external economic transactions and the tourism of China in 2012, and embodies the data from national level and all the provinces, autonomous regions and municipalities. It also lists the time series relative data of important indicators by years.

II. The yearbook contains the following 9 chapters: 1. Integration; 2. Consumer Goods Market; 3. Wholesale and Retail Trades; 4. Hotels and Catering Services; 5. Balance of Payments; 6. Foreign Trade; 7. Foreign Capital; 8. International Cooperation; 9. Tourism. In addition, Explanatory Notes on Main Statistical Indicators are provided at the end of book.

III. The national data in the book do not include that of Hongkong Special Administrative Region, Macao Special Administrative Region and Taiwan Province.

IV. The major sources of data except these in the domestic trade are the regular statistical reporting forms provided by sectors such as the Ministry of Public Security, the Ministry of Commerce, the General Administration of Customs, the State Administration of Industrial & Commerce, the General Administration of Travel and Tourism, the State Administration of Foreign Exchange. The book is edited by the Department of Trade and External Economic Relation Statistics of the National Bureau of Statistics. Since the functions of sectors mentioned above are different, the requirement, the scope, the calculating specification and the method of statistics are not in the same, and some of the figures may not be in conformity. Readers who want to use the data please consult the explanatory note.

V. The units of measurement used in this yearbook are internationally standard measurement units.

VI. Notations used in the yearbook: (blank space) indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table, or data are unknown or are not available; "#" indicates a major breakdown of the total; and " \* " or " ① " indicates footnotes at the end of the table.

VII. The data belong to 2012 in the table of without year in the yearbook.

# 目 录

## 一、综合数据

1-1 工业企业和生产单位数	3
1-2 资产合计	3
1-3 流动资产合计	4
1-4 固定资产原价	4
1-5 负债合计	5
1-6 所有者权益	5
1-7 主营业务收入	6
1-8 主营业务税金及附加	6
1-9 利润总额	7
1-10 应交增值税	7
1-11 按注册类型分组的规模以上工业企业主要经济指标	8
1-12 分行业规模以上工业企业效益指标	14
1-13 分地区规模以上工业企业效益指标	15
1-14 历年主要工业产品产量	16
1-15 主要工业产品产量(2011年、2012年)	33
1-16 按人口平均的主要产品产量	40

## 二、分行业数据

2-1 全部规模以上工业企业主要经济指标(大、中、小类行业)	42
2-2 国有及国有控股工业企业主要经济指标(大、中类行业)	156
2-3 私营工业企业主要经济指标(大、中类行业)	192
2-4 外商投资和港澳台商投资工业企业主要经济指标(大、中类行业)	228
2-5 大中型工业企业主要经济指标(大、中类行业)	264

## 三、分地区数据

3-1 规模以上工业企业主要经济指标	302
3-2 国有及国有控股工业企业主要经济指标	308
3-3 集体工业企业主要经济指标	314
3-4 有限责任公司工业企业主要经济指标	320
3-5 股份有限公司工业企业主要经济指标	326
3-6 私营工业企业主要经济指标	332
3-7 港澳台商投资工业企业主要经济指标	338
3-8 外商投资工业企业主要经济指标	344
3-9 轻工业企业主要经济指标	350

3-10	重工业企业主要经济指标	356
3-11	大型工业企业主要经济指标	362
3-12	中型工业企业主要经济指标	368
3-13	小型工业企业主要经济指标	374
3-14	采掘业主要经济指标	380
3-15	煤炭开采和洗选业主要经济指标	386
3-16	石油和天然气开采业主要经济指标	392
3-17	黑色金属矿采选业主要经济指标	398
3-18	有色金属矿采选业主要经济指标	404
3-19	非金属矿采选业主要经济指标	410
3-20	开采辅助活动主要经济指标	416
3-21	其他采矿业主要经济指标	422
3-22	制造业主要经济指标	428
3-23	农副食品加工业主要经济指标	434
3-24	食品制造业主要经济指标	440
3-25	酒、饮料和精制茶制造业主要经济指标	446
3-26	烟草制品业主要经济指标	452
3-27	纺织业主要经济指标	458
3-28	纺织服装、服饰业主要经济指标	464
3-29	皮革、毛皮、羽毛及其制品和制鞋业主要经济指标	470
3-30	木材加工和木、竹、藤、棕、草制品业主要经济指标	476
3-31	家具制造业主要经济指标	482
3-32	造纸和纸制品业主要经济指标	488
3-33	印刷和记录媒介复制业主要经济指标	494
3-34	文教、工美、体育和娱乐用品制造业主要经济指标	500
3-35	石油加工、炼焦和核燃料加工业主要经济指标	506
3-36	化学原料和化学制品制造业主要经济指标	512
3-37	医药制造业主要经济指标	518
3-38	化学纤维制造业主要经济指标	524
3-39	橡胶和塑料制品业主要经济指标	530
3-40	非金属矿物制品业主要经济指标	536
3-41	黑色金属冶炼和压延加工业主要经济指标	542
3-42	有色金属冶炼和压延加工业主要经济指标	548
3-43	金属制品业主要经济指标	554
3-44	通用设备制造业主要经济指标	560
3-45	专用设备制造业主要经济指标	566
3-46	汽车制造业主要经济指标	572
3-47	铁路、船舶、航空航天和其他运输设备制造业主要经济指标	578
3-48	电气机械和器材制造业主要经济指标	584
3-49	计算机、通信和其他电子设备制造业主要经济指标	590
3-50	仪器仪表制造业主要经济指标	596

3-51	其他制造业主要经济指标	602
3-52	废弃资源综合利用业主要经济指标	608
3-53	金属制品、机械和设备修理业主经济指标	614
3-54	电力、燃气和水的生产和供应业主要经济指标	620
3-55	电力、热力生产和供应业主要经济指标	626
3-56	燃气生产和供应业主要经济指标	632
3-57	水的生产和供应业主要经济指标	638
3-58	按地区分组的主要工业产品产量(2012年)	644

#### 四、附录

主要统计指标解释	667
----------	-----

3-5-5	各地区限额以上零售业产业活动单位和个体经营户商品购、销、存情况	(306)
	Total Purchases, Sales and Inventory of Establishments and Getihuhs above Designated Size of Retail Trade by Region	
3-6-1	按业态分连锁零售企业基本情况	(307)
	Basic Conditions of Chain Retail Enterprises by Business Categories	
3-6-2	按登记注册类型分连锁零售企业基本情况	(308)
	Basic Conditions of Chain Retail Enterprises by Status of Registration	
3-6-3	按行业分连锁零售企业基本情况	(309)
	Basic Conditions of Chain Retail Enterprises by Sector	
3-6-4	各地区连锁零售企业基本情况	(311)
	Basic Conditions of Chain Retail Enterprises by Region	

## 第4篇 住宿和餐饮业

### Hotels And Catering Services

4-1-1	限额以上住宿和餐饮业企业基本情况	(315)
	Basic Conditions of Enterprises above Designated Size of Hotels and Catering Services	
4-1-2	各地区限额以上住宿业企业基本情况	(317)
	Basic Conditions of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region	
4-1-3	各地区限额以上住宿业企业基本情况(按登记注册类型分)	(318)
	Basic Conditions of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Type of Registration	
4-1-4	各地区限额以上住宿业企业基本情况(按国民经济行业分)	(323)
	Basic Conditions of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Sector	
4-1-5	各地区限额以上餐饮业企业基本情况	(324)
	Basic Conditions of Enterprise above Designated Size of Catering Services by Region	
4-1-6	各地区限额以上餐饮业企业基本情况(按登记注册类型分)	(325)
	Basic Conditions of Enterprise above Designated Size of Catering Services by Region and Type of Registration	
4-1-7	各地区限额以上餐饮业企业基本情况(按国民经济行业分)	(330)
	Basic Conditions of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Sector	
4-2-1	限额以上住宿和餐饮业企业经营情况	(332)
	Business of Enterprises above Designated Size of Hotels and Catering Services	
4-2-2	各地区限额以上住宿业企业经营情况	(336)
	Business of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region	
4-2-3	各地区限额以上住宿业企业经营情况(按登记注册类型分)	(338)
	Business of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Type of Registration	
4-2-4	各地区限额以上住宿业企业经营情况(按国民经济行业分)	(349)
	Business of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Sector	
4-2-5	各地区限额以上餐饮业企业经营情况	(352)
	Business of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region	
4-2-6	各地区限额以上餐饮业企业经营情况(按登记注册类型分)	(354)
	Business of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Type of Registration	
4-2-7	各地区限额以上餐饮业企业经营情况(按国民经济行业分)	(365)
	Business of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Sector	
4-3-1	限额以上住宿和餐饮业企业年末资产负债	(369)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Hotels and Catering Services at the Year-end	
4-3-2	各地区限额以上住宿和餐饮业企业年末资产负债	(374)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Hotels and Catering Services by Region at the Year-end	

4-3-3	各地区限额以上住宿业企业年末资产负债.....	(375)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region at the Year-end	
4-3-4	各地区限额以上住宿业企业年末资产负债(按登记注册类型分) .....	(377)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Type of Registration at the Year-end	
4-3-5	各地区限额以上住宿业企业年末资产负债(按国民经济行业分) .....	(388)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Sector at the Year-end	
4-3-6	各地区限额以上餐饮业企业年末资产负债.....	(391)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region at the Year-end	
4-3-7	各地区限额以上餐饮业企业年末资产负债(按登记注册类型分) .....	(393)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Type of Registration at the Year-end	
4-3-8	各地区限额以上餐饮业企业年末资产负债(按国民经济行业) .....	(404)
	Assets and Liabilities of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Sector at the Year-end	
4-4-1	限额以上住宿和餐饮业企业损益及分配.....	(408)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Hotels and Catering Services	
4-4-2	各地区限额以上住宿和餐饮业企业损益及分配.....	(416)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Hotels and Catering Services by Region	
4-4-3	各地区限额以上住宿业企业损益及分配.....	(418)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region	
4-4-4	各地区限额以上住宿业企业损益及分配(按登记注册类型分) .....	(422)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Type of Registration	
4-4-5	各地区限额以上住宿业企业损益及分配(按国民经济行业分) .....	(444)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Hotels by Region and Sector	
4-4-6	各地区限额以上餐饮业企业损益及分配.....	(450)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region	
4-4-7	各地区限额以上餐饮业企业损益及分配(按登记注册类型分) .....	(454)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Type of Registration	
4-4-8	各地区限额以上餐饮业企业损益及分配(按国民经济行业分) .....	(476)
	Income and Distribution of Enterprises above Designated Size of Catering Services by Region and Sector	
4-5-1	限额以上住宿和餐饮业产业活动单位和个体经营户基本情况.....	(484)
	Basic Conditions of Establishments and Getihuhs above Designated Size of Hotels and Catering Services	
4-5-2	各地区限额以上住宿和餐饮业产业活动单位和个体经营户基本情况.....	(487)
	Basic Conditions of Establishments and Getihuhs above Designated Size of Hotels and Catering Services by Region	
4-5-3	限额以上住宿和餐饮业产业活动单位和个体经营户经营情况.....	(488)
	Business of Establishments and Getihuhs above Designated Size of Hotels and Catering Services	
4-5-4	各地区限额以上住宿业产业活动单位和个体经营户经营情况.....	(492)
	Business of Establishments and Getihuhs above Designated Size of Hotels by Region	
4-5-5	各地区限额以上餐饮业产业活动单位和个体经营户经营情况.....	(493)
	Business of Establishments and Getihuhs above Designated Size of Catering Services by Region	
4-6-1	按登记注册类型分连锁餐饮企业基本情况.....	(494)
	Basic Conditions of Chain Catering Enterprises by Status of Registration	
4-6-2	按行业分连锁餐饮企业基本情况.....	(496)
	Basic Conditions of Chain Catering Enterprises by Sector	
4-6-3	各地区连锁餐饮企业基本情况.....	(497)
	Basic Conditions of Chain Catering Enterprises by Region	

## 第5篇 国际收支

### Balance Of Payments

5-1	国际收支概况	(501)
	Brief Table of BOP of China	
5-2	国际收支平衡表	(502)
	Balance of Payments	
5-3	外债概况	(504)
	Notes of China's External Debt at the Year-end	
5-4	外债来源	(505)
	Source of China's External Debt	
5-5	外债来源构成	(506)
	Structure of China's External Debt	
5-6	外债风险指标	(507)
	Risk Indicators on Foreign Debts	
5-7	人民币市场汇率(年平均汇价)	(508)
	Reference Exchange Rate of Renminbi (Period Average)	
5-8	人民币市场汇率(年末价)	(509)
	Reference Exchange Rate of Renminbi (End of Period)	
5-9	国家外汇储备和外债余额	(510)
	Foreign Exchange Reserves and Outstanding External Debt	

## 第6篇 对外贸易

### Foreign Trade

6-1	进出口额(按美元计算)	(513)
	Total Value of Imports and Exports by USD	
6-2	进出口额(按人民币计算)	(514)
	Total Value of Imports and Exports by RMB	
6-3	进出口额指数(按美元计算)	(515)
	Indices of Total Value of Imports and Exports by USD	
6-4	进出口额增长速度(按美元计算)	(516)
	Growth Rates of Import and Export Value by USD	
6-5	中国出口额占国内生产总值的比重	(517)
	China's Export Proportion in GDP	
6-6	中国出口额占世界出口总额的比重和位次	(518)
	China's Export Share and Ranking in the World	
6-7	分贸易方式进出口总额	(519)
	Imports and Exports by Customs Regime	
6-8	一般贸易与加工贸易进出口额	(520)
	Imports and Exports by Conventional Trade and Processing Trade	
6-9	一般贸易与加工贸易进出口增长速度	(521)
	Growth Rates of Imports and Exports by Conventional Trade and Processing Trade	
6-10	按国际贸易标准分类的进出口简表	(522)
	Brief Table of Imports and Exports by SITC	
6-11	按国际贸易标准分类的进出口增长速度	(523)
	Growth Rates of Imports and Exports by SITC	
6-12	按国际贸易标准分类的出口商品金额	(524)
	Value of Exports by SITC	

6-13	按国际贸易标准分类的进口商品金额 .....	(524)
	Value of Imports by SITC	
6-14	按国际贸易标准分类的出口商品构成 .....	(525)
	Composition of Exports by SITC	
6-15	按国际贸易标准分类的进口商品构成 .....	(525)
	Composition of Imports by SITC	
6-16	出口商品分类金额 .....	(526)
	Value of Exports by HS	
6-17	进口商品分类金额 .....	(531)
	Value of Imports by HS	
6-18	一般贸易进出口商品分类金额 .....	(536)
	Value of Imports and Exports in Ordinary by HS	
6-19	加工贸易进出口商品分类金额 .....	(541)
	Value of Imports and Exports in Processing Trade by HS	
6-20	对香港地区进出口商品分类金额 .....	(546)
	Value of Exports and Imports from Hongkong by HS	
6-21	对台湾地区进出口商品分类金额 .....	(551)
	Value of Exports and Imports from Taiwan Province by HS	
6-22	对日本进出口商品分类金额 .....	(556)
	Value of Exports and Imports from Japan by HS	
6-23	对欧洲联盟进出口商品分类金额 .....	(560)
	Value of Exports and Imports from EU by HS	
6-24	对美国进出口商品分类金额 .....	(565)
	Value of Exports and Imports from United States by HS	
6-25	我国同各国(地区)海关进出口总额 .....	(570)
	China's Foreign Trade with Related Countries and Territories	
6-26	主要出口商品数量和金额 .....	(575)
	Major Export Commodities in Quantity and Value	
6-27	主要进口商品数量和金额 .....	(579)
	Major Import Commodities in Quantity and Value	
6-28	各地区进出口总额(按境内目的地、货源地分) .....	(581)
	Import and Export Value by Region in Border According to Destination or Source of Goods	
6-29	各地区进出口总额(按经营单位所在地分) .....	(582)
	Import and Export Value by Location of Importers and Exporters	
6-30	外商投资企业出口额 .....	(583)
	Exports of Foreign-funded Enterprises	
6-31	外商投资企业进口额 .....	(584)
	Imports of Foreign-funded Enterprises	
6-32	各地区外商投资企业进出口额 .....	(585)
	Exports and Imports of Foreign-funded Enterprises by Region in Border	
6-33	各地区中外合资企业进出口额 .....	(586)
	Exports and Imports of Equity Joint Ventures by Region in Border	
6-34	各地区中外合作企业进出口额 .....	(587)
	Exports and Imports of Contractual Joint Ventures by Region in Border	
6-35	各地区外商独资企业进出口额 .....	(588)
	Exports and Imports of Wholly Foreign-owned Enterprises by Region in Border	
6-36	经济特区中外合资企业进出口额 .....	(589)
	Exports and Imports of Equity Joint Ventures in Special Economic Zone	
6-37	经济特区中外合作企业进出口额 .....	(589)
	Exports and Imports of Contractual Joint Ventures in Special Economic Zone	
6-38	经济特区外商独资企业进出口额 .....	(589)
	Exports and Imports of Wholly Foreign-owned Enterprises in Special Economic Zone	

## 第7篇 外资

### Foreign Capital

7-1	利用外资合同金额 .....	(593)
	Contractual Amount of Foreign Capital	
7-2	实际利用外资额 .....	(594)
	Amount of Foreign Capital Used	
7-3	分方式外商投资 .....	(595)
	Foreign Direct and Other Investment by Form	
7-4	外商直接投资行业分布 .....	(595)
	Foreign Direct Investment by Sector	
7-5	分国别(地区)外商实际投资 .....	(596)
	Utilization of Foreign Direct and Other Investment by Country or Region	
7-6	历年外商投资企业登记概况 .....	(600)
	Status of Registered Enterprises with Foreign Capital	
7-7	年末登记外商投资企业行业分布情况 .....	(601)
	Registered Foreign-funded Enterprises by Sector at the Year-end	
7-8	各地区年末登记的外商投资企业数和投资额 .....	(602)
	Number and Investment of Registered Enterprise with Foreign Capital by Region or Department at the Year-end	
7-9	各地区外商投资企业年末注册资本 .....	(603)
	Registered Capital of Foreign-funded Enterprise by Region or Department at the Year-end	
7-10	分国别(地区)外商投资企业年末登记数及投资额 .....	(604)
	Number and Investment of Registered Enterprises with Foreign Capital by Country or Region at the Year-end	
7-11	分国别(地区)外商投资企业年末注册资本 .....	(608)
	Registered Capital of Foreign-funded Enterprise by Country or Region at the Year-end	

## 第8篇 对外合作

### International Cooperation

8-1	对外经济合作概况 .....	(615)
	Foreign Economic Cooperation	
8-2	分国别(地区)对外承包工程合同数量及金额 .....	(616)
	Contracts Signed for Foreign Engineering Projects by Country or Region	
8-3	分国别(地区)对外承包工程营业额 .....	(620)
	Turnover of Foreign Engineering Projects by Country or Region	
8-4	分国别(地区)年末在境外从事承包工程人员 .....	(624)
	Personnel Abroad for Engineering Projects Classified by Country or Region at the Year-end	
8-5	分国别(地区)年末在境外从事劳务合作人员 .....	(628)
	Personnel Abroad for Labour Services Classified by Country or Region at the Year-end	
8-6	各地区签订对外承包工程合同数量及金额 .....	(632)
	Contracts Signed for Foreign Engineering Projects by Region	
8-7	各地区对外承包工程营业额 .....	(633)
	Turnover of Foreign Engineering Projects by Region	
8-8	各地区年末在境外从事承包工程人数 .....	(634)
	Personnel Abroad for Foreign Engineering Projects Classified by Region at the Year-end	
8-9	各地区年末在境外从事劳务合作人数 .....	(635)
	Personnel Abroad for Foreign Labour Services Classified by Region at the Year-end	

## 第9篇 旅游

### Tourism

9-1	历年入境游客 .....	(639)
	Visitor Arrivals	
9-2	历年入境游客增长速度 .....	(640)
	Growth Rates of Visitor Arrivals	
9-3	历年入境过夜游客和国际旅游(外汇)收入 .....	(641)
	International Tourism Receipts and Tourist Arrivals	
9-4	入境外国游客分组构成 .....	(642)
	Foreign Visitor Arrivals by Sex, Age, Purpose and Mode of Transport	
9-5	按国籍分入境外国游客 .....	(643)
	Foreign Visitor Arrivals by Nationality	
9-6	国际旅游外汇收入构成 .....	(648)
	Breakdown of International Tourism Receipts	
9-7	各地区国际旅游(外汇)收入 .....	(649)
	International Tourism Receipts by Locality	
9-8	各地区接待入境过夜游客情况 .....	(650)
	International Tourists by Region	
9-9	分地区入境过夜游客人均天花费额 .....	(651)
	Average Daily Per Capita Expenditure of International Tourists by Region	
9-10	主要城市接待入境过夜游客情况 .....	(653)
	International Tourists to Major Cities	
9-11	历年国内旅游情况 .....	(655)
	Major Statistics of Domestic Tourism	
	附录 I 简要说明和主要统计指标解释 .....	(657)
	APPENDIX I Brief Introduction and Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
	附录 II 英文缩略语及符号 .....	(669)
	APPENDIX II Abbreviations and Symbols in English	

# 综合

*INTEGRATION*

第 1 篇